



من "كلمة منوعة" لقداسة البابا شنودة الثالث

## "الجزبية"

❖ قد تكون ابناً لله، وخادماً في الكنيسة، ومواظباً علي أعمال روحية، ومع ذلك فأنت واقع تحت وطأة الجزبية، وخاضع لمشاعرها...! والجزبية هي أن تهاجم البعض بلا معرفة، وبلا تفكير، وربما بلا أسباب...! بينما تؤيد البعض وتدافع عنهم، بنفس الأسلوب، بلا معرفة، بلا تفكير، بلا أسباب...!

❖ الجزبية فيها بولس وأبولس، الأمر الذي إنتقده الرسول، وويخ عليه أهل كورنثوس (1كو 3 : 3، 4) "لأنه متي قال واحد أنا لبولس، وآخر أنا لأبولس، أستم جسديين وتسلكون بحسب البشر".

❖ الجزبية لا تتفق مع روح المحبة... لأن الشخص الذي تنتقده وتهاجمه وتقف ضده، قطعاً لا تحبه... و "المحبة لا تقبح، ولا تظن السوء" (1 كو 13).

❖ والجزبية لا تتفق مع الحق والعدل... إذ غالباً ما تكون المهاجمة في نطاق الجزبية ليست كلها صدقاً ولا عدلاً.... علي الأقل فيها لون من المبالغة، أو لون من التجني مبعثه حقد داخل القلب...

❖ والجزبية لا تبني، بل تهدم... إنها تفتت القوي، وتفرق الشمل، وتستخدم كل الطاقات في غير مجالها الطبيعي... تضعها في المشاحنات والإنقسام، وفي النقد والنقض.

❖ الجزبية ضد وحدة الروح ووحدة الفكر... وهي تجسيم للذات، أو للروح القلبية... ولا تتفق مع حياة الكنيسة المقدسة التي قيل عن أبنائها "كان الجميع معاً بنفس واحدة" (أف 4). وهي ضد وصية الرسل في قوله "مسرعين إلي حفظ وحدانية الروح برباط الصلح الكامل... لكي تكونوا جسداً واحداً وروحاً واحداً، كما دعيتم إلي رجاء دعوتكم الواحد، رب واحد، إله واحد، معمودية واحدة" (أف 4).

❖ والجزبية قد تأخذ روح التنافس أو المعارضة بالنسبة إلي الآخرين وروح الإفتخار بالنسبة إلي الذات... وقد تأخذ مظهراً من مظاهر (عبادة الأبطال)، أو الإنتمائية العامة... ويصبح كل ما هو أمامك: مجموعتنا، جمعيتنا، فرعنا، كنيستنا (علي مستوي الحي)، بلدنا، قرينتنا....

## "Words of Spiritual Benefit"

for H.H. Pope Shenouda III

## "Prejudice"

- ❖ You might be a son of God, a servant of the Church, regular in doing spiritual deeds, but you are under the influence, yielding to its effects...! Prejudice is to attack someone, without knowledge, without thinking and probably without reason...! At the same time, you support and defend someone in the same way which is void of knowledge, thought or reason!
- ❖ Prejudice has Paul and Apollos, which the apostle criticized by rebuking the Corinthians, saying "For when one says "I am of Paul," and another "I am of Apollos" are you not carnal and behaving like mere men?" (1Cor. 3:3,4).
- ❖ Prejudice does not agree with the spirit of love... the person you criticize, attack and oppose, you definitely do not love... "And love does not behave rudely, thinks no evil." (1 Cor. 13 : 5)
- ❖ Prejudice does not agree with truth and justice.... Mostly, attacks which fall in the sphere of prejudice are not all true or just... at least they have a touch of exaggeration or incrimination, which is the outcome of spite in the heart.
- ❖ Prejudice does not build but destroys.... It weakens strength and splits unity. It uses energy not in a natural course... but wastes it in quarrels, splits, criticism and contradiction.
- ❖ Prejudice is against the unity of spirit and thought... it is an embodiment of one's self ... and does not agree with the Holy Church about whose children it was said "Now the multitude of those who believed were of one heart and one soul" (Act 4 : 32). Prejudice is against the command of the Apostles who said "...endeavoring to keep the unity of the Spirit, just as you were called in one hope of your calling; one Lord, one faith, one God, one baptism". (Eph 4 : 3 - 5)
- ❖ Prejudice could adopt the spirit of competition or contradiction to others, and the spirit of boasting to oneself... It could take an aspect of "worshipping of heroes" or belonging to the public. All that remains in your sight is our group, our society, our branch, our church (on the district level), our country, our village...

Church's web site [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)  
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:

(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

[fmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:fmikhail@stmarkmontreal.ca)

Père / Victor Nasr:

(514) 918-2484

[frvictor@stmarkmontreal.ca](mailto:frvictor@stmarkmontreal.ca)

Tablettes de services + + + جدول مواجيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9½	PM	+ إعرافسات أبونا فيكتور
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ أجماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ أجماع الأسرة
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ أجماع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants ( 8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس ألحان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملايكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service ( pour gradues)	Dim	12½ - 1½	PM	+ أعداد خدمة ( الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ أجماع الخدام

## أخبار الكنيسة

1. تغيير ميعاد: يقام القداس الالهى كل يوم سبت من الساعة ٩ الي ١١ بدلا من ٨ الي ١٠ صباحا.
2. يقام يوم الثلاثاء القادم أجماع أسرة ماريوحنا الحبيب الساعة ١١ صباحا.
3. تنظم الكنيسة رحلة الي دير الأنبا أنطونيوس (برث) يوم السبت القادم الموافق ١٠ نوفمبر قيمة الأشتراك ٣٥ دولار للفرد. للأشتراك والتفاصيل برجاء الأتصال وفاء عزيز 514-244-4537 أو أماني منصور 514-995-0775.

## معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبناءها مارتن أسحق وزوجته مونيكا فرج بمعمودية الأبن المبارك جاشوا وترجو له نموا في القامة والنعمة

## Church news

1. Schedule change: Saturday's holy liturgy will be held from 9 to 11 instead of 8 to 10 AM
2. The meeting of St. John the beloved will be held Tuesday from 11 am
3. The Church is organizing a trip to the Monastery of St Anthony (Perth) next Saturday November 10. Fees: \$35 per person. For information and reservation call Wafaa Aziz 514-244-4537 or Amany Khalil 514-995-0775

## Blessed Baptism

The church congratulates her beloved  
Martin Ishak and his wife Monica Farag  
For the blessed baptism of their son Joshua  
May the Lord bless his upbringing and growth